



في سبيل تطوير عمليات وأرباح الشركة:

"تبريد" تطلق شركة قابضة

دبي - الإمارات العربية المتحدة - 29 يونيو 2008: أعلنت الشركة الوطنية للتبريد المركزي "تبريد"، كبرى شركات تبريد المناطق في العالم، عن تغيير نوعي في استراتيجية أعمالها يهدف إلى تحقيق نمو كبير في الأرباح المستقبلية للشركة.

ويتضمن ذلك إطلاق "تبريد" لشركة جديدة قابضة للأصول جديدة بحيث يتم نقل الأصول الحالية إليها بأسعار مناسبة مع متطلبات السوق.

وأعرب خادم القبسي، رئيس مجلس إدارة "تبريد" عن سعادته بهذه الخطوة والتي تركز على تعزيز الربحية وزيادة عوائد أسهم الشركة. وقال: "ستتيح الشركة ذات الهيكلية الجديدة توفير رأس المال اللازم لعمليات النمو في الوقت الذي تحافظ فيه على حقوق حاملي الأسهم وربحيتهم".

وأضاف: "ستتولى "تبريد" بموجب إطلاق الشركة القابضة الجديدة إدارة وتشغيل جميع الأصول الحالية التي سيتم نقلها إلى الشركة الجديدة".

ووافق مجلس إدارة "تبريد"، على الخطة الرئيسية بعد تفويض شركة "بوز أند كومبني" لإجراء دراسة مفصلة ساهمت بوضع عدد من الاستراتيجيات التي يمكنها مساعدة "تبريد" على تخفيض الديون طويلة الأجل وتجنب الحاجة إلى طرح أسهم إضافية وزيادة العوائد عن الأسهم الحالية في المستقبل.

وقال القبسي: "ستمنحنا الشركة القابضة فرصة تطوير استثمارات حاملي أسهم الشركة وتطوير أرباحها. وتواصل إدارة "تبريد" تقييم استثماراتها ونتائج عملياتها لتحقيق نتائج أفضل وأكثر استقراراً كشركة مساهمة عامة متطورة".

وتحتفل "تبريد" خلال الشهر الجاري بمرور عشر سنوات على تأسيسها، تمكنت خلالها من تحقيق مكانة رائدة لها على الصعيد العالمي من خلال الاعتراف بها دولياً كأكبر شركة موفرة لخدمة تبريد المناطق. وكانت الشركة قد طرحت خلال فترة سابقة من العام الجاري للاكتتاب "صكوك إلزامية التحويل" متوافقة مع أحكام الشريعة الإسلامية أمام المستثمرين في منطقة الشرق الأوسط وغيرها من الأماكن الخاضعة لأنظمة قضائية بما في ذلك أوروبا وآسيا.

-انتهى-



معلومات للمحرر:

تبريد:

تقدم "تبريد"، وهي شركة مساهمة عامة تأسست عام 1998، خدمات تبريد المناطق في كافة دول مجلس التعاون الخليجي من خلال مكاتبها المنتشرة في دبي، أبوظبي، رأس الخيمة، الدوحة، المنامة، مسقط والخبر وعمّان. وتعتبر "تبريد" الأولى في دولة الإمارات والمنطقة في طرح حلول تبريد المناطق الفعّالة التي تعمل على الفساز والكهرباء والتي تتميز بترشيد الكلفة. وتقدم "تبريد" التي تعتبر الشركة الرائدة في توفير خدمات تبريد المناطق في العالم للعملاء أجود نوعية من الخدمات من خلال نظام طاقة متكامل مصمم خصيصاً ليخولهم التوفير في الطاقة وخفض تكاليف الاستهلاك والصيانة.

وتملك "تبريد" حالياً 22 منطقة تبريد من إجمالي 31 منطقة تديرها في الإمارات عبر شبكة توزيع يتم خلالها توزيع نظام التبريد عبر المناطق. وتضخ "تبريد" وفروعها 227 كيلو طن تبريد في دول مجلس التعاون، بما يقدر بـ 220 كيلو طن في الإمارات و 7 كيلو طن في البحرين. كما أنها تشغل 97 كيلو طن إضافياً من خلال شركائها، الموفرين لـ 67 كيلو طن في دولة الإمارات العربية المتحدة و 30 كيلو طن في قطر.

وبالإضافة إلى ذلك، واستناداً إلى الاتفاقيات القائمة، تملك "تبريد" في منطقة دول مجلس التعاون الخليجي مشاريع قيد الانشاء لتوفير 722 كيلو طن تبريد ومن المتوقع أن يتم الاتفاق على مشاريع جديدة لتنفيذ 473 كيلو طن بحلول نهاية عام 2010. وتعد القوات المسلحة لدولة الإمارات العربية المتحدة أحد أبرز عملاء "تبريد" حيث أنه خلال السنة المالية المنتهية في 31 كانون الأول / ديسمبر 2007، احتلت ما يقارب 47% من مجموع طاقة التبريد التي توفرها الشركة (مباشرة أو من خلال الشركات التابعة) و (53% من إجمالي المحطات التي تشغلها) و67% من عوائد تبريد المناطق.

وتبلغ قيمة رأس مال تبريد الحالية 1,213 مليار درهم وهي شركة مدرجة في سوق دبي المالي "DFM" ولديها قاعدة عريضة من حاملي الأسهم. وتضم قائمة مساهميها الهيئات الحكومية والمؤسسات الاستثمارية ومكاتب خاصة لأفراد مرتفعي الدخل ومستثمرين عالميين فضلاً عن المساهمين من عامة الجمهور.



**Tabreed reveals new business model to boost profitability
District cooling pioneer to launch holding company**

Release date: xx June 2008

Tabreed, the Middle East's award-winning district cooling pioneer, will soon launch a major strategic revision to its existing business structure focusing on significant increase of future profitability.

Tabreed will immediately form a new asset holding company into which existing assets will be transferred at a fair market value.

"We are pleased to announce that there is a new emphasis on profitability and shareholder returns. The new business model will allow Tabreed to fund its growth while providing increased shareholder value," said Khadem Al Qubaisi, Tabreed Chairman.

"With the formation of a new holding company, Tabreed will remain as the manager and operator of the transferred assets," he added.

The company's board approved the major plan after commissioning a major study by Booz & Company Inc. The study has resulted in several strategies that will enable Tabreed to reduce long term debt, avoid raising additional shareholder equity and increase the return on equity going forward.

"Through this new business model, we are now more focused on increasing the investments of our shareholders and improving the company's profits. Tabreed is always in the process of a continued corporate evolution maturing into a more responsive as well as progressive public company," concluded Al Qubaisi.



Tabreed, now in its tenth year of operation, has recently launched a Shari'a compliant offering mandatory convertible trust certificates, which will be exchangeable into ordinary shares of Tabreed at maturity. The company is expected to offer the certificates to investors in the Middle East as well as other jurisdictions including Europe and Asia.

Notes to Editors – Information on Tabreed

Tabreed is one of the leading suppliers of district cooling services in the United Arab Emirates. Tabreed designs, engineers, finances, constructs and operates district cooling facilities that supply chilled water for air conditioning. In addition, Tabreed has expanded its district cooling operations by establishing subsidiaries and associate companies in Qatar, Bahrain, Jordan, Oman, Saudi Arabia and Kuwait. Tabreed has also developed a number of subsidiary companies which service the district cooling and air conditioning industry.

Tabreed currently operates 31 district cooling plants (of which it wholly owns 22) in the UAE from which it sells chilled water air conditioning services to customers that are connected to the relevant distribution network. Tabreed and its subsidiaries own 227 Kton of capacity in the GCC region, of which 220 Kton is in the UAE and 7 Kton is in Bahrain. It operates further 97 Kton through associates, of which 67 Kton is in the UAE and 30 Kton is in Qatar.

In addition, based on existing arrangements, Tabreed has in the GCC region a 722 Kton pipeline of projects under construction/development and a 473 Kton pipeline of potential new projects, expected to be installed by the end of 2010. The UAE Armed Forces has been Tabreed's major customer to date, accounting for, in the fiscal year ended 31 December 2007, approximately 47 per cent of installed capacity owned (directly and through subsidiaries) (53 per cent of installed capacity operated) and 67 per cent of its district cooling revenues.

Tabreed's current authorised and issued share capital is AED 1.213 billion. Tabreed is listed on the Dubai Financial Market ("DFM") and has a wide shareholder base. Its shareholders include government bodies and investment institutions, private offices of high net worth individuals, overseas investors and the public.

For further information: Rita Chahoud, PR and Communications Manager, Tabreed. Tel: +971 4 3404422; Fax: +971 4 340; Email: rchahoud@tabreed.com.